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ZAPISNIK 
 

13. sjednice Izvršnog odbora Lovačkog saveza Primorsko-goranske županije, održane u  
srijedu, 22.02.2016. u Nacionalnom parku Risnjak, Bijela Vodica 48, 51317 Crni Lug, s 
početkom u 10:00 sati, sa slijedećim 

 
Prisutni: J. Malnar, M. Linić, , T. Tondini, D. Mušćo, M. Brakuza, B. Curl, M. Mauhar i M. 
Šepić 
Odsutni: Z. Perić, I. Bolonić, B. Miklić, V. Crnković i D. Babić (svi opravdano)  
Ostali prisutni: B. Marković, M. Gašparac i B. Konestabo 
 
 
DNEVNI RED: 

1. Verifikacija Zapisnika 12. sjednice IO-a 
2. Informacija o potpisivanju Ugovora o zakupu prava lova zajedničkih županijskih 

lovišta na području Primorsko-goranske županije 
3. Informacija o naredbi Ministarstva poljoprivrede o mjerama za sprječavanje pojave i 

širenja influence ptica na području Republike Hrvatske 
4. Informacije o iskorištenim sredstvima lovozakupa putem javnog poziva PGŽ-e 
5. Informacija o izradi LGO-a za zajednička županijska lovišta 
6. Izvještaj s povjerenstava i komisija održanih između dvije sjednice 
7. Različito 

 
Dnevni red je jednoglasno prihvaćen. 
 

J. Malnar je podsjetio prisutne da će se, nakon sjednice Izvršnog odbora LS  
PGŽ-e, upriličiti svečano potpisivanja ugovora o zakupu zajedničkih županijskih lovišta za 
sve naše članice, koje gospodare istima, te da će na potpisivanju biti prisutni župan Z. 
Komadina, dožupan P. Mamula i pročelnica Upravnog odjela za turizam, poduzetništvo i 
ruralni razvoj M. Raukar, a u ime Hrvatskog lovačkog saveza predsjednik Đ. Dečak i glavni 
tajnik I. Budor. 
 
Ad. 1. 
 

Raspravu o verifikaciji Zapisnika 12. sjednice IO-a otvorio je predsjednik Saveza  
dr. sc. J. Malnar.  

T. Tondini je zatražio objašnjenje točke 3. Zapisnika sa prethodne sjednice, u kojem  
se navodi da će se svakom lovačkom društvu/udruzi, koji su podnijeli zahtjev za izradu LGO-
e preko stručne službe HLS-u, refundirati izrada LGO-a u visini od 5.000,00 kn.  

J. Malnar je objasnio da će se, na temelju sastanaka sa Primorsko-goranskom  
županijom, navedena sredstva moći refundirati kroz Javni poziv, koji će, prema najavama iz 
Upravnog odjela za turizam, poduzetništvo i ruralni razvoj, raspisati krajem mjeseca ožujka. 
O tome će nas informirati pročelnica M. Raukar nakon potpisivanja Ugovora o zakupu  
zajedničkih županijskih lovišta. 
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Nakon objašnjenja, Zapisnik sa 12. sjednice je jednoglasno prihvaćen. 

 
Ad. 2.  

J. Malnar je informirao prisutne da će se nakon sjednice upriličiti otpisivanje Ugovora  
o zakupu prava lova zajedničkih županijskih lovišta na području Primorsko-goranske 
županije. Sva potpuna dokumentacija za dostavljanje aveliranih mjenica u iznosu godišnje 
lovozakupnine prema Primorsko-goranskoj županiji ishodovana je od strane Hrvatskog 
lovačkog saveza, kako bi se danas potpisali navedeni Ugovori. Htjeli smo da ovo 
potpisivanje zakupa bude svečano, jer je ono vrlo bitno za sve naše članice, kao i za sve 
naše lovce. Nekada su se ovakvi ugovori potpisivali u Županiji, te se samo potpisivanje nije  
upriličilo na način kao danas. 

Postojala je mogućnost da sva zajednička županijska lovišta idu na javni natječaj, po  
puno većim cijenama, no na sastancima sa predstavnicima Županije, uspjeli smo dogovoriti 
da se zakup lovišta automatski produži za sljedećih deset godina, uz minimalno povećanje 
cijena lovozakupa. Samo potpisivanje biti će popraćeno i u medijima, putem Lovačkog 
vjesnika i televizijskih kuća, te će se i na taj način dati veliki značaj. 

Primorsko-goranski župan i predsjednik Hrvatskog lovačkog saveza su izrazili  
zadovoljstvo da se potpisivanje upriliči na ovakav način. 

Ukoliko bude nekih problema, rješavati ćemo ih promptno i u hodu. 
J. Malnar je podsjetio prisutne da ćemo morati napraviti preustroj članstva  Izvršnog  

odbora lovačkog saveza Primorsko-goranske županije, jer član IO-a ne može biti netko čije 
društvo nema lovište u lovozakupu. 
 
Ad. 3. 
 

J. Malnar je informirao prisutne da su sve naše članice na vrijeme bile upoznate sa 
naredbom Ministarstva poljoprivrede o mjerama za sprječavanje pojave i širenja influence 
ptica na području Republike Hrvatske. Mi smo, kao Savez, odmah reagirali, te dostavili dopis 
Ministarstvu poljoprivrede i Hrvatskom lovačkom savezu o ukidanju navedene naredbe (svim 
našim članicama dostavljen je isti dopis na znanje), kako bi se neometano provodio lov, s 
obzirom da navedeni rodovi ptica nisu prijenosnici ptičje gripe, te kako naše članice ne bi 
trpile još veće štete kroz lovni turizam. 
 
Ad. 4. 
 

J. Malnar je pripomenuo da su javni pozivi, raspisani od strane Primorsko-goranske  
županije, vrlo bitni za funkcioniranje kako našeg Saveza, tako i svih naših članica. U nekoliko 
posljednjih godina, izdvajaju se znatna financijska sredstva za razvoj i unapređenje lovstva u 
našoj Županiji. Posebno se to odnosi na članice koje imaju slabiju financijsku sposobnost da 
ostvare željene aktivnosti. Većina projekata obuhvaća izgradnju, adaptaciju i završetak 
lovnogospodarskih i lovnotehničkih objekata (kapitalna ulaganja).Bitno je da su sva sredstva 
iskorištena, što dokazuje da su lovci vrlo ozbiljni partneri u svakom segmentu provođenja i 
ostvarivanja svih aktivnosti/projekata. 

Uskoro će se raspisati novi Javni poziv, za koji smo na sastancima ispregovarali  
učešće Županije u visini od 80% (a ne 70% kao kod prethodnih javnih poziva). Podsjetio je 
sve prisutne, da je pred nekoliko godina taj omjer bio 50:50. Probati ćemo ostvariti dogovor 
da u dogledno vrijeme učešće Županije bude 100%. O tome će odlučivati članovi Skupštine 
Primorsko-goranske županije. 
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M. Linić je informirao prisutne da smo u pregovorima za adaptaciju prostora u kojima  

držimo trofeje potrebne za održavanje seminara za lovce, lovočuvare i ocjenjivače trofeja, te 
bi je prenamijenili u biblioteku Lovačkog saveza PGŽ-e, u koju bi imao pristup svaki član 
našeg Saveza. U razgovoru sa predstavnicima Županije, postoji mogućnost da će i oni 
popratiti ovu našu aktivnost, također putem javnog poziva. 

J. Malnar je podsjetio prisutne da je prostor u kojem se nalazi naš Savez u vlasništvu  
Grada Rijeke, čiji najam uredno plaćamo. Imamo puno knjiga lovačke tematike koje je 
prikupio V. Tondini, te veliki broj literature koje je Savezu donirao pokojni A. Frković. Postoji 
inicijativa da Z. Frković pokloni dio preostalih knjiga A. Frkovića, te da na taj način 
kompletiramo budući prostor naše biblioteke. 

Apelirao je na članice, ako imaju želju, da višak trofeja iz spomenute prostorije  
preuzmu i njima obogate prostorije svojih lovačkih domova. Pripremiti ćemo troškovnik da 
ostvarimo i ovaj projekt, kako bi sva literatura bila dostupna našim lovcima, kao i svim 
ostalim zainteresiranima. 

M. Linić je podsjetio da bi trebalo adaptirati stolariju u velikoj sali za sastanke i ispite,  
te da ćemo probati ishoditi pomoć od Županije i za tu aktivnost. 

T. Tondini je informirao prisutne da će Z. Frković popisati svu literaturu te da se, kao  
takva, postavi u našu biblioteku, uz uvjet da se sva literatura sačuva u prostoru buduće 
biblioteke. 

J. Malnar je informirao prisutne, da Lovački savez PGŽ-e ima mogućnost  
zapošljavanja osobe na određeno vrijeme (stručno osposobljavanje u trajanju jedne godine), 
koja naš Savez financijski neće opteretiti, uz uvjet da ona mora biti šumarskog, 
veterinarskog ili agronomskog smjera. U dva navrata smo pokušavali naći takvu osobu, no 
nije bilo zainteresiranih, čak i preko zavoda za zapošljavanje. 
 
 
Ad. 5. 
 

J. Malnar je izvijestio prisutne da će na svečanom potpisivanju Ugovora o zakupu  
lovišta biti prisutna i kolegica iz stručne službe za izradu LGO-a preko Hrvatskog lovačkog 
saveza, koja će Vam dostaviti sve što je potrebno za njihovu izradu. Bilo bi dobro, ako 
društva/udruge imaju LGO-u u elektroničkom obliku, da je se dostavi i na takav način (biti će 
prije gotove). Cijena izrade lovnogospodarske osnove iznositi će do 8.000,00 kn + PDV. Sve 
detalje dobiti će te, danas, od glavnog tajnika I. Budora. 

M. Mauhar je postavio pitanje kako će društva izvršavati odstrel smeđeg medvjeda, s  
obzirom da važeća osnova ističe 31.3.2017. godine. 

J. Malnar mu je odgovorio da Akcijski plan nije vezan uz lovnogospodarsku osnovu, te  
da uz njega i Rješenje možete izvršiti odstrel medvjeda neovisno o lovnogospodarskoj 
osnovi. Bitno je da se do 14.4. i 6.10. utvrdi brojno stanje smeđeg medvjeda, te da se 
dostave ti podaci, kako sljedeće godine ne bi izgubili pravo lova. Informirao je prisutne da je 
u lovištima Primorsko-goranske županije planiran odstrel 64 grla medvjeda. 
 
Ad. 6. 
 

B. Marković je informirao prisutne da između dvije sjednice Izvršnog odbora nije bilo  
sjednica povjerenstava i komisija. 

J. Malnar je apelirao da se povjerenstva i komisije sastanu što prije i predlože planove  
za lovnu 2017/18. godinu, kako bi na vrijeme krenuli u realiziranje svih aktivnosti našeg 
Saveza. 
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Ad. 7. 
 

J. Malnar se osvrnuo na dvodnevni gostinjski lov na otoku Lošinju, u lovištu VIII/132 -  
"Punta Križa", kojim gospodari naša članica LD “Halmac“ Nerezine. Zahvalio se na izuzetnoj 
organizaciji i realizaciji lova za članove LS Istarske županije, LS Međimurske županije, 
predsjednika LS Splitsko-dalmatinske županije M. Balića i članove Izvršnog odbora našeg 
Saveza, naglasivši da je navedeni lov bio jedan od boljih lovova u posljednjih nekoliko 
godina, u kojem je odstrijeljeno 19 grla jelenske divljači i 3 grla divlje svinje. Napomenuo je 
da je LD „Halmac“ Nerezine za svakog gosta pripremio prigodne poklone te da je 
odstrijeljena divljač poklonjena gostima. 

Također se osvrnuo i na uspješan nedjeljni lov na otoku Krku, u organizaciji LD  
„Šljuka“ Krk, u kojem je odstrijeljeno 19 grla divlje svinje i 2 repa lisice. 

M. Brakuza je podsjetio da je račun LD“Košutnjak“ N. Vinodolski još uvijek blokiran, ali  
je sva članarina za lovce uplaćena preko LU „Vinodol“ N. Vinodolski. 

J. Malnar je podsjetio da još 7 društava nije platilo članarinu za lovnu 2017/18.  
godinu, dok su svi ostali izvršili svoje obveze, te su za njih naručene pripadajuće članske 
iskaznice i markice, dok će za ostalih 7 društava one biti ishodovane kasnije, čim izvrše 
svoje obveze. Informirao je prisutne da je primjetan pad članstva saveza (2010. godine bilo 
nas je 3500, a 2017. broj članova kreće se oko 3000), zaključivši da je sve više i više 
veterana (članova sa više od 50 godina lovačkog staža), a sve manje i manje mladih lovaca. 
Upitao se kako će lovačka društva funkcionirati u budućnosti. 

M. Šepić je informirao prisutne da je primio mail u kojem se može potpisati peticija da  
se Zakon o oružju prekopira od austrijskog Zakona o oružju, te predlaže da se ta peticija 
potpiše, jer je austrijski zakon jednostavniji i prihvatljiviji od našeg Zakona o oružju. 

T. Tondini je pripomenuo da će uskoro održati sjednicu Stručnog savjeta za  
obrazovanje i kulturu, te je informirao prisutne, da je u razgovoru sa tajnikom našeg Saveza i 
voditeljicom odjela za obrazovanje kadrova u lovstvu pri HLS-u, Z. Sagner-Bajgot, došao do 
zaključka da bi bilo dobro povećati broj termina za ispite tijekom godine, jer mnogi mogući 
kandidati odlaze u privatne škole i tamo polažu ispite. 

J. Malnar je odgovorio da svakako treba razmisliti o dodatnim rokovima, te da  
Stručni savjet za obrazovanje i kulturu dostavi plan, koji će Izvršni odbor LS PGŽ-e prihvatiti, 
kako bi se spriječio odljev naših budućih lovaca-pripravnika. 

Ujedno je dao zadatak Stručnom savjetu za obrazovanje i kulturu da riješi pitanje  
rogista, s obzirom da dosadašnji više nisu zainteresirani za daljnji rad. 

D. Mušćo je pitao kada će doći nove iskaznice i markice, te je dobio odgovor da će  
one doći na vrijeme, kao i svake godine, jer smo kao Savez po tom pitanju ažurni i uvijek 
među prvima u Hrvatskoj. 

M. Šepić je upitao da li će Savez pomoći u moderniziranju strojeva za izbacivanje  
glinenih golubova za strelište „Vojsko“ na Kukuljanovu, kako bi se, zbog izmjene pravilnika i 
načina natjecanja o lovnom streljaštvu i dalje mogla održavati županijska, ali i međunarodna 
natjecanja. Upitao je da li postoji mogućnost da Županija raspiše natječaj i za nabavu nove 
aparature. 

J. Malnar je napomenuo da će se dio planiranih sredstava za lovno streljaštvo  
iskoristiti i za moderniziranje strelišta „Vojsko“, te apelirao da pojedinci ne vrše pritisak na 
Upravni odjel za turizam, poduzetništvo i ruralni razvoj, već da se počeka raspisivanje 
Javnog poziva, pa ćemo tada odlučiti kolika sredstva ćemo raspodijeliti za modernizaciju. 

B. Curl se osvrnuo na izlov nepoželjne divljači na otoku Cresu, gdje imaju velikih  
problema sa ovčarskim udrugama.  
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Zamjetan je porast populacije divljih svinja, koje rade sve veće i veće štete, što nam  

predstavlja dodatan problem, jer za svaku takvu štetu krivi smo mi, lovci. 
J. Malnar je odgovorio da ćemo i dalje gospodariti na prihvatljivi lovački način, te  

postoji mogućnost da se odredi koordinator te aktivirati naše članice, koja će izvršiti izlov 
nepoželjne divljači. 

M. Šepić se složio sa ta treba pomoći pri izlovu nepoželjne divljači, ali da to treba  
iskoordinirati kako treba, jer je u prošlosti u takvim lovovima bilo puno propusta. 

M. Mauhar se osvrnuo na problematiku izlova nepoželjne divljači na Kvarnerskim  
otocima, zaključivši da će lovci na otocima teško riješiti navedeni problem, naročito zbog 
konfiguracije terena (nedostupne površine), te da bi prvenstveno trebalo mijenjati propise. 

M. Šepić se nadovezao da bi se to trebalo izmijeniti kroz novi Zakon o lovstvu, te  
pojednostaviti lovstvo i lovno gospodarenje u cjelini. 

M. Brakuza je postavio pitanje da li će biti odobren odstrjel vuka. 
J. Malnar je odgovorio da, po posljednjim informacijama s kojima raspolaže, odstrjel  

vuka neće biti odobren. 
 
 
 

Sastanak je završio u 11,30 sati. 
 
 
                                           Dobra Vam kob, 
 
 

                Tajnik:                                                                                       Predsjednik: 
      
                                                                                                                                                               
  Bojan Marković, dipl.ing.šum.                                                             Dr. sc. Josip Malnar   
 
 


